

TED^xYouth@AlJalaaSt

x = independently organized TED event



TED^xBirzeit
x = independently organized TED event

أيام المسرح
Theatre Day Productions

TED^xYouth@AlJalaaSt
x = independently organized TED event

جامعة بيرزيت
BIRZEIT UNIVERSITY
وحدة الإبداع والريادة

دروسوس (...)



Young Minds, **Big** Aspirations

عقول شابة، تطلعات كبيرة

What is TED?

It's short for technology, entertainment and design, and it's a series of international conferences that happen annually and aim to identify and spread new and outstanding ideas around the world, and its theme is "ideas worth spreading".

What is TEDx?

It's an independently organized event by a third party after getting licensed by TED to organize TED conferences worldwide

ما هو تيد؟

هو اختصار لتكنولوجيا و ترفيه و تصميم, و هو سلسلة من المؤتمرات العالمية التي تقام بشكل سنوي و تهدف لتعريف و نشر الأفكار الجديدة و المتميزة حول العالم, و تحمل شعار "أفكار تستحق الانتشار".

ما هو تيدكس؟

هو حدث منظم بشكل مستقل من قبل أطراف ثالثة بعد الحصول على ترخيص من شركة تيد لتنظيم مؤتمرات تيد على الصعيد الدولي

مقدمة

بدأت الفكرة بعمل حدث ثقافي للشباب و اليافعين على مستوى الوطن, اخترنا منصة التيدكس التي تعرض أفكار تستحق الانتشار لتكون ملهمة للكثير من الشباب
عاشنا العام الماضي 2021 حدث "تيدكس كسر القوالب", والذي طرح أفكار الشباب ما بين 19-29 عام, عبر منصة "تيدكس الجلاء" في غزة, و "تيدكس بيرزيت" في الضفة الغربية
هذا العام 2022, انطلق حدث "تيدكس عقول شابة, تطالعات كبيرة", والذي يسلط الضوء على الأفكار الملهمة لليافعين ما بين 12-18 عام, من خلال منصة "تيدكس شباب شارع الجلاء" في غزة و "تيدكس بيرزيت" في الضفة الغربية
من خلال صفحات هذا الكتيب, سنعرفكم على رحلة اليافعين في "تيدكس شباب شارع الجلاء" في غزة. نتمنى لكم قراءة ملهمة و ممتعة

Introduction:

The idea started by making a cultural event for youth and teenagers nationally. We chose the TEDx platform, which presents ideas worth spreading to inspire many young people.

Last year we lived & witnessed "TEDx Breaking Molds" event, in which youth from 19 – 29 presented their ideas, thoughts, fears & hopes, through "TEDx AlJalaaSt" in Gaza & "TEDx Birzeit" in the West Bank.

This year, "TEDx Young Minds, Big Aspirations" that sheds the light on the inspirational ideas of young youth between 12 – 18 years old, through "TEDxYouth@AlJalaaSt" in Gaza, & "TEDx Birzeit" in the West Bank.

Throughout the pages of this booklet, you'll learn about the youth's journey in "TEDxYouth@AlJaalaSt" in Gaza. We wish you a fun & fruitful read.

TEDxYouth@AlJalaaSt:

An extended event for "TEDxAlJalaaSt" which was held last year, September 6 2021.

Date of the event: September 7 2022.

Target Group: Teenagers between 12 – 18 years old.

Event Theme: Young Minds, Big Aspirations.

What are the inspirational ideas that those young people will present to the world?

Part of the answer you will find while you check out the rest of this booklet & read the speakers ideas, but the rest of the answer you will see through the inspirational talks which will later be published on TED's global platform & translated to more than 100 languages.

Why teenagers?

Teenagers are a vulnerable group, and easily influenced by surroundings: this includes the digital & informational revolution that we live in today, alongside the nature of political, social, economic & cultural life in Gaza. This vulnerable group turned weakness into strengths, & the impossible into doable, & from limitation to endless possibilities. Follow on their talks to learn more details.

تيدكس شباب شارع الجلاء

هو امتداد لـ "تيدكس الجلاء" الذي عقد في السادس من سبتمبر العام الماضي -2021-

موعد الحدث: 7 سبتمبر 2022

الفئة المستهدفة: يافعين من عمر 12-18 سنة

مغزى الحدث: عقول شابة، تطلعات كبيرة

ما هي الأفكار الملهمة التي سيعرضها هؤلاء اليافعين للعالم؟

جزء من الإجابة ستعرفونها عند تقليبكم لصفحات هذا الكتيب و إطلاعكم على أفكار المتحدثين المذكورة فيه، أما الإجابة كاملة ستعرفونها يوم الحدث من خلال خطابات المتحدثين الملهمة و التي سيتم نشرها لاحقاً على منصة تيد العالمية و ترجمتها لأكثر من 100 لغة

لماذا فئة اليافعين؟

اليافعين هي فئة هشة، و متأثرة جداً بما يحيط بها من أحداث: هذا يشمل الثورة التكنولوجية و المعرفية التي يعيشها العالم في عصرنا هذا، و طبيعة الحياة السياسية و الاجتماعية و الاقتصادية و الثقافية في غزة هذه الفئة الهشة صنعت من الضعف قوة، و من المستحيل ممكن، و من المحدود الأمل تابعوا خطاباتهم لتتعرفوا على التفاصيل



ORGANIZERS ORGANIZERS ORGANIZERS ORGANIZERS ORGANIZERS

أحمد العايدي - مساعد منظم الحدث

خريج قانون ... قد تتساءلوا عن نقطة الالتقاء بين المحاماة و الفن؟ إنه الشغف الذي قادني للعمل في المجال الثقافي و الفني كنت مساعد منظم لحدث "تيدكس الجلاء" العام الماضي الذي توج بنشر 9 خطابات لشباب غزيين على منصة تيد العالمية. وهذا العام، أنا مساعد منظم لحدث "تيدكس شباب شارع الجلاء" الذي سيتوج 6 خطابات ليافعين غزيين سيشاركوا خطاباتهم الملهمة حول عقولهم الشابة، وتطلعاتهم الكبيرة



Ahmed Al Aydi – Co-organizer

Law graduate... you might wonder, what brings law with art? It's passion that drove me to work in the cultural & artistic field. I was a co-organizer for "TEDx AlJalaaSt" event last year. It resulted in 9 talks of Gazan youth on TED's global platform. This year, I am a co-organizer for "TEDxYouth@AlJalaaSt" event. It will result in 6 talks of Gazan teenagers who will share their inspiring ideas about their young minds, & big aspirations.

مريم عناية - منظمة الحدث

أعمل لسنوات في القطاع الثقافي , خلال مسيرتي المهنية التقيت بالعديد من الأطفال والشباب الغزيين. لدي إيمان كبيرة بأفكارهم و طاقاتهم كنت منظمة لحدث "تيدكس الجلاء" العام الماضي الذي هدف لإيصال صوت الشباب الغزي عبر منصة تيد العالمية وها أنا اليوم أسير على نفس الخطى كمنظمة لحدث "تيدكس شباب شارع الجلاء" و أسعى لنشر الأفكار الملهمة لليافعين الفلسطينيين للعالم أجمع



Maryam Enaia – Event Organizer

For years, I have been working in the cultural sector. Throughout my career, I had the pleasure to work with many kids & young adults in Gaza. I do believe in their ideas & potentials. I was an organizer for "TEDxAlJalaaSt" event last year, which facilitated the Gazan youth's voice into TED's global platform. This time, I am continuing that as an organizer for "TEDxYouth@AlJalaaSt" event. My goal is to support youth be inspirational to the whole world.

VOLUNTEERS ▼▼

سوشيال ميديا



عالية كساب



تالا شحادة



رغد شبير

VOLUNTEERS ▼▼

التصميم



وسام العشي



وسام أبو العمرين



روان عليان



وفا وشاح

اللوجستيات



وسيم العجرمي



بسمة العفيفي



براء هارون



إبراهيم المشهراوي

سمعي بصري

رأفت العايدي

المدير الفني في أيام المسرح

على مدار عقدين من الزمان، أعمل مع الأطفال و الشباب و المجتمع المحلي لنشر ثقافة التعبير الحر و الفنون في غزة. لم يكن هذا بالأمر الميسر، لكن أثر الأنشطة على الفئات المستهدفة كان الفيصل الذي رجح كفة الأنشطة الثقافية الإبداعية.



Rafat Al-Aydi

Artistic Director of Theatre Day Productions

For two decades, I have been working with children, youth and the local community to spread the culture of free expression and arts in Gaza. This was not an easy thing, but the impact of the activities on the targeted groups was the decisive factor that favored the creative cultural activities.

TRAINER

محمد الهسي - مدرب و مخرج الحدث

نائب المدير الفني في أيام المسرح
خلاصة سنوات من العمل مع الأطفال والشباب و المجتمع المحلي هي
لا حدود للإبداع
كنت مدرب في حدث "تيدكس الجلاء" السنة الماضية لشباب كسروا
القبول بأفكارهم المبدعة
هذا العام، أنا مدرب للباحثين في حدث "تيدكس شباب شارع الجلاء".
برغم صغر سنهم، تطلعاتهم كبيرة، يخاطبوا عقولكم عبر منصة
تيدكس العالمية بأفكارهم الملهمة، انتظروهم

Mohammed Al Hissi – trainer & event director

Deputy Artistic Director of Ayyam Al Masrah.

My conclusion after years of work with children, youth & the local community in Gaza: "there is no limits for CREATIVITY".
I was a trainer for "TEDxAlJalaaSt" event last year, training youth who broke the molds by their creative ideas.
This year, I am a trainer for teenagers in "TEDxYouth@AlJalaaSt" event. Despite their young minds, their aspirations are big.

They will speak to your minds through TEDx global platform with their inspirational ideas.
Hold your breath!



عنوان الخطاب: حياتك وحدة، استغلها صح

هل جربتوا إحساس تكونوا مدمنين على شغلة، ومش قادرين تبطلوها؟
هل جربتوا تعيشوا أكثر من شخصية في نفس اليوم؟
إحساس صعب، و مر، وبضيع الإنسان

أنا جنى العشي، 15 سنة، راح أحكيلكم عن تجربتي مع إدمان السوشيال ميديا، وكيف تعافيت منه

Talk title: There's one of me – social media addiction.

Have you ever experienced the feeling to be addicted to something, & can't be able to get rid of it?
Have you ever felt that there are different versions of you during the same day?
A bitter feeling indeed.
My name is Jana Al Ashi, I will tell you about my Social Media Addiction & how I got rid of it.



عنوان الخطاب: أنت قائد ألامك

عدم وجود مساحة لممارسة المهوية اللي إنت بتتقنها و مآمن فيها ممكن يوقفك
كلام الناس و رفضهم لموهبتك راح يصدك
إنك تكمل الطريق الصعب و تلحق حلمك , ممكن مستقبلاً يساعد ناس كثير يحققوا
نفس الحلم اللي في يوم كانوا شايفينه مستحيل

أنا ريتاج أبو عبدو، 15 سنة، ححكيلكم عن موهبتي، و حلمي في فتح مدرسة للجمايز
في غزة، و اللي راح أدرب فيها أكبر عدد من الفتيات

Talk title: Believe in your talent, and you'll make it.

Having no space to practice the hobby you believe in can stop you...
People rejecting your talent can repel you...
It is a long, difficult road to achieve your dream. Doing this, it can help
many people achieve the same dream despite it was impossible.

I am Ritaj Abu Abdo, 15 years old, I will tell you about my talent, & dream to open the first Gymnastics school in Gaza, in which I will train as many girls as possible.





عنوان الخطاب: أيقونات و إلكترونيات

كثير صعب تصحى الصبح و ما تقدر تحرك أي جزء في جسمك، كل اللي يتحكم فيه هو نظرك و صوتك
حبي للإلكترونيات خلاني فكر كيف من خلال الصوت أقدر أساعد هادول الناس بحركوا العالم من حولهم
أنا يوسف بارود، عمري 15 سنة، راح أعرضلكم تصميمي للبيت الآمن اللي بيهدف لمساعدة الناس من ذوي الإعاقة الحركية

Speech title: Electronics can facilitate life of people with physical disability

It is extremely difficult to wake up in the morning & not be able to move your body, all you can control is your vision & speech.
My passion for electronics made me think how I can help people with mobility impairment move the world around them using their sounds.
I am Yousof Baroud, I am 15 years old, I will talk to you about my design of the safe house that helps people with mobility impairment.



عنوان الخطاب: ما بين النجاح و الفشل

التفوق و النجاح هو أسمى شعور ممكن يعيشه الإنسان، لكنه محاط بهالة من الخوف و التوتر و الاضطرابات
من جانب آخر، النجاح الدراسي مهم لكن هادا مش معناه نجاح في مدرسة الحياة
أنا راما الزير، 17 سنة، جاية أذكيلكم كيف نجاحي خلاني أنسى أهم اشي في حياتي، وهو "نفسي".

Talk title: Over-success might lead to failure

The feeling of success is the greatest feeling anyone could have, but it comes with a halo of fear, stress & disturbance.
Academic excellence is great... but it doesn't mean to excel in the school of life.

I am Rama Al Zeer, 17 years old, I want to tell you how focusing on success, made me forget the most important thing in my life, "Myself".





عنوان الخطاب: روبوت البذور الذكي

المساحات الخضراء هي مصدر أمان لدخل المزارعين و قوت المواطنين الغزيين، و لأن الزراعة حرفة محفوفة بالمخاطر، خصوصاً في المناطق الحدودية، ابتكرنا حل لمساعدة المزارعين
أنا ملك أبو الروس، 15 سنة
وأنا إبراهيم أبو الروس، 13 سنة
جيناً نحتكلم عن ابتكارنا لروبوت البذور الذكي

Talk title: Programming in the life of youth Agriculture Robot.

Green areas are a source of income security for farmers and a source of food for Gazan community; farming is a highly dangerous career in Gaza, especially in border areas, we invented a solution for that!
We are Malak Abu Al Roos (15 years old)
& Ibrahim Abu Al Roos (13 years old)
We came to tell you about our smart agriculture robot.



عنوان الخطاب: أنت ملاكك الحارس

عمرك جربت شعور بأنك تفقد حد كثير عزيز عليك ؟
هل عشت تجارب كسرتك بس قدرت بعدها تلملم نفسك و ترجع أقوى من الأول؟
أنا يسرا الخطيب، 16 سنة، جيت لأشارككم تجربتي بأنه إيمان الشخص بنفسه
بيفتحه طرق كثير للنجاح في الحياة

Talk title: When adults exit from exist.

Have you ever tried losing someone who means so much to you?
Were you able to stand up back again & get yourself back after suffering disheartening experiences?
I am Yusra Al Khatib, 16 years old, I want to share with you my insight about how self-confidence can open many doors in life.



الشكر موصول لطاقم أيام المسرح



رياض الأخرس



أمل أبو داود



سماح أبو شعيبان



تانيا مرتجي



مها القدومي



عبد الله المغاري



أحمد قدادة



دعاء أبو عبدو



بسام سعيد



محسن أبو الخير



خالد الهنداوي



يوسف ترزي



دروسوس (...)

الداعم و الشريك لهذا الحدث هو مؤسسة دروسوس

" تسعى مؤسسة دروسوس إلى تمكين الأشخاص الذين يعانون أوضاعاً صعبة من العيش بكرامة. تقوم المؤسسة، بالتعاون مع المؤسسات الشريكة، بتطوير ودعم مشاريع تركز على تقوية مهارات حياتية للشباب، من خلال تشجيع الإبداع والاستقلال الاقتصادي. تنشط المؤسسة في سويسرا وشرق ألمانيا ومصر والأردن ولبنان والمغرب وفلسطين وتونس. إن نهج الاستدامة المتميز الذي تتبناه المؤسسة جعلها شريكاً دولياً مشهوراً في مجال التنمية. المؤسسة مستقلة أيديولوجياً وسياسياً ودينياً."

This event is in partnership with Drosos Foundation

"DROSOS FOUNDATION is committed to enabling people in difficult situations to live a life in dignity. Together with partner organisations, it develops and supports projects that focus on strengthening the life skills of young people by promoting creativity and economic independence. The Foundation is active in Switzerland and eastern Germany as well as in Egypt, Jordan, Lebanon, Morocco, Palestine and Tunisia. Its distinct sustainability approach has made the Foundation an internationally renowned development partner. It is ideologically, politically and religiously independent."

ريم خليل

آمنت بطاقات الأطفال و الشباب الفلسطيني. و من واقع دورها كمديرة مكتب دروسوس في فلسطين، دعمت الكثير من الأفكار و المشاريع الشبابية و المجتمعية في غزة و الضفة الغربية هي صاحبة فكرة تيدكس فلسطيني لنشر الأفكار الملهمة لليافعين و الشباب الفلسطينيين للعالم أجمع عايشت تيدكس كسر القوالب من أولى خطاه إلى يوم الحدث حدث "تيدكس الجلاء" في غزة، و "تيدكس بيرزيت" في الضفة الغربية وافتها المنية قبل انطلاق بذور تيدكس عقول شابة، تطلعات كبيرة غاب جسدها لكن روحها و فكرها لم يغيبها نحن اليوم نعایش حدث "تيدكس شباب شارع الجلاء" في غزة، و "تيدكس بيرزيت" في الضفة الغربية، و نسیر على خطى "حلم ريم العزیزة ريم ... لروحك السلام

Reem Khalil

She believed in the potential of Palestinian children and youth. Throughout her role as a regional director for Drosos Foundation in Palestine, she did not hesitate to support youth's projects and ideas, as well as community projects in Gaza & the West Bank.

A Palestinian TEDx was her idea, she wanted a global platform to be an outlet for creative Palestinian ideas to the whole world.

She lived the TEDx Breaking Molds experience from day 1 until the event day ("TEDx AlJalaaSt" in Gaza, & "TEDx Birzeit" in the West Bank).

She passed away before kicking off "TEDx Young Minds, Big Aspirations".

Her body is no longer with us, but her legacy lives forever.

Today we live "TEDxYouthAlJalaaSt" in Gaza, & "TEDxBirzeit" in the West Bank, fulfilling "Reem's Dream".

Dear Reem... May Your Soul Rest in Peace.



للتبرع لحملة
حلم ريم



صمم هذه المجلة : عبود ناصر
Designed by: Abod Nasser



عمل على هذه المجلة
كتابة محتوى: مريم عناية
ترجمة: حاتم سعد الله



تصوير الفعالية



QR codes Facebook & instagram

